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Side 2

Spørgsmål 1: 

Vil ministeren kommentere artiklen ”Ny emballageafgift vil belaste miljøet”, Altinget, den 
4. marts 2010, hvor det fremgår, at sammenslutningen af de kommunale og fælleskommu-
nale affaldsselskaber vurderer, at halveringen af emballageafgiften indebærer, at der ikke 
længere er noget økonomisk incitament til at indsamle hele flasker?

Svar: 

I Danmark er affaldshåndtering en kommunal opgave, men indtil nu har opgaven med at 
indsamle flasker og sortere flasker fra skår været varetaget af flaskegenbrugsbranchen, for-
di de har haft en økonomisk fordel herved. Den vedtagne nedsættelse af afgiften på embal-
lager til vin og spiritus vil formentlig betyde, at genpåfyldningen af flasker reduceres. Af-
giftsnedsættelsen vil antageligvis samtidig mindske flaskegenbrugsbranchens incitament til 
at indsamle og sortere flasker, således at flaskeindsamlingsopgaven for fremtiden i højere 
grad vil blive håndteret af kommunerne. Jeg forventer imidlertid, at hele flasker fortsat vil 
blive indsamlet, ikke mindst fordi forbrugerne vil fortsætte med at aflevere tomme flasker 
separat. Der er således ingen grund til at tro, at hele flasker vil ophøre med at blive indsam-
let, da borgerne allerede nu – på trods af, at der stort set ikke er et pantsystem på vin- og 
spiritusemballage – afleverer deres tomme flasker enten i kommunernes flaskekuber eller i 
detailhandlen. 


